
Българска академия на науките
Институт по биология и имунология на размножаването

Протокол от заседание на Научния съвет № 118

На 6 юни 2023 г., вторник, от 14:00 часа, в „Заседателна зала“ на Института
по биология и имунология на размножаването „Акад. К.Братанов“ (ИБИР) се
проведе редовно заседание на научния съвет (НС). Проф. Лолов, председател
на НС, откри заседанието. Членовете на съвета са получили в електронен вид
дневния ред и постъпилите документи.

От членовете на съвета участваха:
1. проф. Стефан Лолов
2. проф. Пламен Тодоров
3. доц. Анастас Пашов
4. доц. Бойко Георгиев
5. доц. Милена Мурджева
6. доц. Елена Кистанова
7. доц. Цветелина Орешкова
8. доц. Росен Стефанов
9. доц. Таня Димова

10. доц. Теодора Данева
11. доц. Елена Стоянова
12. доц. Десислава Абаджиева
13. доц. Деница Даскалова

14. доц. Диана Зашева
15. доц. Иван Бочев

Отсъстващи по уважителни причини:
1. проф. Сорен Хайрабедян
2. проф. Красимира Тодорова

Отсъстващи без предизвестие:
1. акад. Богдан Петрунов
2. акад. Румен Панков
3. проф. Васил Николов
4. проф. Христо Гагов
5. проф. Росица Конакчиева
6. доц. Павел Рашев

По Първа точка, доц. Димова накратко представи резултатите от проведе-
ното заседание на научно жури за избор на „главен асистент“. Журито моти-
вирано препоръчва избирането на единствения кандидат. В допълнение, доц.
Димова резюмира кариерата на д-р Марина Александрова, редица нейни по-
ложителни страни в лично и професионално отношение.
При липса на други изказвания, проф. Лолов припомни относимите законови
детайли на процедурата по гласуване:

• наличен кворум от 15 присъстващи, което при редуциран състав на съвета
от 21 члена е повече от 2

3
;

• таен вот;
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• квалифицирано мнозинство за положително решение, което при 21 члена
редуциран състав представлява 11 или повече гласа „за“.

Предложи комисия по избора в състав доц. Бочев, доц. Стоянова и доц. Да-
нева.
НС при ИБИР в рамките на тайно гласуване (десет гласа „за“; един „въз-
държал се“; четири „против“) отхвърли предложението на журито за
„главен асистент“, с което процедурата се смята за приключила без избран
кандидат.
Доц. Димова възрази срещу резултата - твърди, че е недопустимо при липса на
декларирано мотивирано отрицателно становище НС с гласуване да отхвърли
предложението на избрано от него жури. Иска „прегласуване“, като за участие
се призове и доц. Рашев, който е в сградата, но не присъства на заседанието.
В рамките на продължителна дискусия, относно логиката на конкретното
решение и духа на законовата процедура, отношение взеха част от членовете
на съвета. Доц. Пашов обясни, че постигането на решение с гласуване от НС,
а не просто завършване на процедурата по волята на жури, е продиктувано от
необходимостта резултата да е съобразен не само с желанието на кандидата
в един конкурс, а с интересите на цялата институция.
Проф. Лолов обяви, че теоретично е възможно редуциране на състава с още
един глас до „20 члена“, но това противоречи на досегашната практика да се
редуцират само членове на съвета предварително заявили неучастие. Ще се
създаде опасен прецедент, а няма да се промени крайният резултат от изчис-
ленията. Ново гласуване може да се проведе не просто за да се постигне желан
ефект, а само при грешки в процедурата. Предлага на членовете на съвета да
се обсъждат само евентуални пропуски. При липса на изказани възражения
в това отношение, обяви дискусиите по тази точка за приключени.

По Втора точка, след инициатива на научния секретар, доц. Абаджиева свои
резултати представиха задочни и свободни докторанти на ИБИР - Мергюл
Ферадова, Христина Благова и Десислава Николова. Членовете на съвета
отправиха въпроси и изказаха препоръки.

По Трета точка, доц. Мурджева представи „квалификационна характеристи-
ка“ и конспект за кандидати за докторанти по специалност „ембриология“.
След обсъждане, „квалификационната характеристика“ беше приета еди-
нодушно. Имаше редица забележки и допълнения към предложения конспект
- ще бъде преразгледан на следващо заседание.

По Четвърта точка, с минимални корекции едионодушно бяха приети „ква-
лификационна характеристика“ и конспект за кандидати за докторанти по
специалност „клетъчна биология“.
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По Пета точка, доц. Мурджева представи предложение за анкетна карта за
мнението на докторанти относно качеството на обучение в института. След
кратка дискусия предложената анкетна карта беше приета с мнозинство
от 10 гласа.

По Шеста точка, доц. Мурджева отправи предложение за състав на Етична
комисия за медикобиологични изследвания. След обсъждане, за да се подоб-
ри операбилността, с явно гласуване беше променен гласувания на миналото
заседание правилник. Изречение второ в текстът на точка първа от:

„Състои се от пет редовни члена и десет резервни.“
се променя на:

„Състои се от пет редовни члена и дванадесет резервни.“
С явно гласуване беше одобрено предложение за следния състав на комисия:
проф. Стефан Лолов (председател), проф. Красимира Тодорова-Хайрабедян,
проф. Пламен Тодоров, доц. Велислава Терзиева и гл.ас. Андрей Величков.
За резервни членове бяха избрани: доц. Милена Мурджева, доц. Павел Ра-
шев, доц. Таня Димова, доц. Елена Стоянова, доц. Иван Бочев, доц. Цвете-
лина Орешкова, доц. Диана Зашева, доц. Десислава Абаджиева, доц. Деница
Даскалова, гл.ас. Шина Пашова, гл.ас. Цветан Цветков и д-р Антонина Гос-
подинова.

По Седма точка, беше обсъден проект за формуляри във връзка с работата
на Етична комисия. Беше решено да се направят някои корекции, преди да
бъде одобрен окончателно на следващо заседание.
Поради приключване на дневния ред заседанието бе закрито.

Председател на НС:
проф. Лолов
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